

# ITALIAN STUDIES



## Italian Studies at the Faculty of Letters and Social Sciences of the University of Dschang

### Why Italian Studies

- Italy is one of the European Countries whose technology and culture are well known and have an impact throughout the world
- For twenty years Italy has been a preferred destination for young Cameroonians for university studies abroad.
- Several partnerships exist between Cameroon and Italy
- The Cameroonian citizen of today must be open to this world

### Why study Italian at the University of Dschang?

- The city of Dschang is an ideal setting for university studies, with its mild climate
- The Italian section of Dschang is the very first one opened in Cameroonian Universities; it was she who trained almost all the Italian teachers in Cameroon
- This sector has a complete LMD cycle (3-year Bachelor's degree + 2-year Master's + 3-year Doctorate)
- The Student has the possibility of obtaining a Professional Master's degree in Translation and Interpreting after his Bachelor's degree
- The course has a well-stocked library, a language center approved by the Italian Embassy and an Italian language certification center (CILS exams).

### Main outlets in the sector

- Cultural manager
- Staff manager
- Intercultural manager
- NGO framework
- Journalist
- Diplomat (IRIC)
- Administrative framework
- Bilingual or trilingual translator
- University Lecturer
- Secondary School Teacher
- Writer (creator), etc.



## ITALIAN UNIT AT THE UNIVERSITY OF DSCHANG (CAMEROON)





# ETUDES ITALIENNES



## Études Italiennes à la Faculté des Lettres et Sciences Humaines de l'Université de Dschang

### Pourquoi les Études Italiennes ?

- L'Italie est l'un des pays Européens dont la technologie et la culture sont bien connues et ont un impact à travers le monde
- Depuis une vingtaine d'années, L'Italie est une destination privilégiée chez les jeunes Camerounais pour les études Universitaires à l'étranger
- Plusieurs partenariats existent entre le Cameroun et l'Italie
- Le citoyen camerounais d'aujourd'hui doit être ouvert sur le monde.

### Pourquoi étudier l'Italien à l'Université de Dschang ?

- La ville de Dschang constitue un cadre idéal pour les études Universitaires, avec la douceur de son climat
- La filière Italien de Dschang est la toute première ouverte dans les universités Camerounaises ; c'est elle qui a formé la presque totalité des enseignants d'Italien du Cameroun.
- Cette filière dispose d'un cycle complet LMD (Licence 3 ans + Master 2 ans + Doctorat 3 ans)
- L'Étudiant a la possibilité d'obtenir un Master Professionnel en Traduction et Interprétariat après sa Licence
- La filière dispose d'une bibliothèque bien fournie, d'un centre linguistique agréé par l'Ambassade d'Italie et d'un centre de certification de la langue italienne (examens CILS).

### Principaux débouchés de la filière

- Responsable culturel de structure
- Gestionnaire de personnel
- Manager interculturel
- Cadre d'ONG
- Journaliste
- Traducteur bilingue ou trilingue
- Diplomate (IRIC)
- Cadre administratif
- Enseignant d'Université
- Enseignant du secondaire
- Écrivain (créateur), etc

## LA FILIÈRE ITALIEN À L'UNIVERSITÉ DE DSCHANG (CAMEROUN)

